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A Úvod, podklady a průběh hodnocení: 

Pracovní skupina pro hodnocení studijních oborů na Přírodovědecké fakultě Univerzity J. E. 

Purkyně (UJEP) se sešla 18. 11. 2019 k projednání Vlastní hodnotící zprávy studijního oboru 

Informatika (dvouoborové bakalářské studium), předložené garantem oboru doc. 

Babichevem. Projednání proběhlo za účasti pracovní skupiny RpVH UJEP (Rada) schválené per 

rollam hlasováním Rady ve dnech 5. − 9. 8. 2019, garanta oboru a tajemnice Rady Ing. Heleny 

Kovalové. 

Doc. Babichev představil studijní obor: ten je z hlediska studijního plánu, výzkumné a 

technické podpory a personálního zabezpečení realizován obdobně s bakalářským studijním 

programem Aplikovaná informatika. Na rozdíl od něj se ovšem potýká s podstatně nižším 

počtem uchazečů, s vyšší mírou neúspěšnosti při studiu a s relativně nízkým počtem 

absolventů. To lze přičíst skutečnosti, že jednooborová informatika směřující k soukromému 

trhu práce je podstatně lepším příslibem pro uchazeče, nežli dvouoborové studium IT 

směřující k učitelství. Podstatným limitem je též chybějící navazující magisterské studium 

učitelství přímo na PřF UJEP.  

  

B Závěry, shrnutí výsledků hodnocení a návrhy opatření 

Z údajů uvedených v předložené zprávě vyplývá, že v daném oboru je zaveden systém 

hodnocení kvality vzdělávací činnosti, přičemž je využíváno zpětné vazby od studentů a 

absolventů studia. Katedra informatiky stála u inovace procesu hodnocení výuky v průběhu 

studia na PřF UJEP a získané informace soustavně využívá. Nad to katedra realizuje vlastní 

šetření u firem (zaměstnavatelů), jehož výsledky zohledňuje ve studijním plánu. Z údajů 



uvedených v části C předložené zprávy a z představení oboru garantem dále vyplývá, že 

pracoviště zajišťující studijní obor vyvíjí výzkumnou činnost a je solidně personálně zajištěno, 

byť udržení studií a jejich další rozvoj vyžaduje další kvalifikační růst. Aktuálně probíhá 

habilitační řízení dr. Barilly, kritéria pro habilitační řízení v současnosti či blízkém výhledu 

splňují dr. Škvor, dr. Posel a dr. Krejčí (oborová didaktika, pro niž je v ČR ovšem málo 

možností), jejichž kvalifikační růst je nutné podpořit.  

Pracovní skupina přijímá výsledky SWOT analýzy uvedené v předložené zprávě. V rámci 

diskuse byla řešena studijní neúspěšnost a obecně problematika nízkého počtu uchazečů a 

absolventů dvouoborového studia. Jako možné podpůrné mechanismy se jeví užší spolupráce 

se středními školami a zřizovateli škol a motivace uchazečů o tento typ studia. Klíčovou roli 

může sehrát příprava navazujícího magisterského studia. Specifikem studijního oboru je 

personální zajištění, na němž by se mohlo podílet mnoho odborníků s dlouhodobými 

zkušenostmi. Ti však kvalifikačně nevyhovují aktuálním akreditačním standardům. Pro 

vhodnou formu jejich zapojení do výuky by bylo vhodné vytvořit podpůrné mechanismy na 

úrovni fakulty.  
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